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Protokól

z posiedzenia Komisji Gospodarki Ochrony Srodowiska i Rolnictwa Rady Gminy Ksawerów,

które odbylo sie w dniu 20 maja 2010 r. w sali konferencyjnej

Urzedu Gminy Ksawerów.

Ad. l.

Przewodniczacy Komisji GOSiR - Pan Henryk Nowak o godz. 14:00 otworzyl posiedzenie

Komisji i stwierdzil, ze w posiedzeniu uczestniczy 10 radnych i jest zachowane wladne kworum do

podejmowania prawomocnych opinii. Lista obecnosci stanowi zalacznik do protokolu.

Ad. 2.

Czlonkowie Komisji w glosowaniu - 10 glosami "za" bez glosów przeciw i wstrzymujacych sie

zatwierdzili nastepujacy porzadek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia KGOSiR.

2. Zatwierdzenie porzadku obrad.

3. Aktualny stan dróg, chodników i rowów na terenie Gminy Ksawerów (w tym Ciek Gadka).

4. Ilosc umów zawartych z wlascicielami nieruchomosci na odbieranie odpadów komunalnych

i opróznianie zbiorników bezodplywowych:

- ilosc wywiezionych odpadów stalych i cieklych

- ilosc firm wywozacych odpasy stale i ciekle za 2009 r.

- informacja o wprowadzeniu selektywnej zbiórki u zródla przez przedsiebiorców

5. Sprawy rózne i wniesione.

6. Zamkniecie posiedzenia KGOSiR.

Ad. 3

Informacja o aktualnym stanie dróg, chodników i rowów na terenie gminy Ksawerów.

L Stan ilosciowy dróg gminnych i wewnetrznych:

Drogi gminne ogólem 44,4 km, w tym o nawierzchni twardej ulepszonej - 21,21 km;

Drogi wewnetrzne ogólem 7,99 km, w tym 0,25 km utwardzone.

Chodniki - 8214 m2.



II. W zakresie biezacego utrzymania dróg:

1. Wykonano remont ulicy Orkana w Kolonii Woli Zaradzy'

2. W miesiacach marzec - kwiecien br~ wyrównano równiarka drogi o nawierzc'-mi

gruntowej i szlakowej. Z uwagi na utrzymujace sie opady deszczu ponO"l;:\TI!e

wystapily nierównosci. Drogi te beda wyrównane równiarka.

3. W roku biezacym kilkakrotnie wykonano naprawy czastkowe dróg o nawierzchnia_~

bitumicznych masa mineralno- bitumiczna na zimno, m.in. ul. Zachodnia.

Widzewska, Ksawerowska, Szeroka, Handlowa, Akacjowa, Kosciuszki, Lakowa

Tymiankowa, Nowa Ludowa. Nawierzchnia ulicy Zachodniej na odcinku od ul.

Widzewskiej do ul. Sienkiewicza i ulica Widzewska utracily nosnosc (wystepuj a

liczne spekania siatkowe). Drogi te wymagaja ponownych napraw, które beda

mozliwe po ustapieniu opadów atmosferycznych i obeschnieciu nawierzchni.

4. Konieczne jest wykonanie wzmocnienia nawierzchni ulic Uroczej, Mickiewic2a

Radosnej, Lipowej, Dobrej. Drogi te zostaly wydzielone z pól i w okresie wiosenno

- zimowym i jesienno - zimowym sa nieprzejezdne (grzaska nawierzchnia). Pomimo

wielokrotnych napraw gruzem ceglanym i szlaka nawierzchnia tych dróg po

opadach atmosferycznych jest grzaska.

II. W zakresie odwodnienia dróg wykonano nastepujace prace:

1. rozpoczeto odbudowe rowu przydroznego w ul. Tylnej;

2. z uwagi na utrzymujace sie opady atmosferyczne nie byly jeszcze koszono'

rowy przydrozne

3. konieczne jest rozwiazanie problemu zalewania wodami opadowymi i

roztopowymi m.in. ulic: Granitowej, Tylnej, Nowej, Ludowej, Akacjowej,

Milej. Szczególnie trudna sytuacja wystepuje na ulicy Granitowej i ulicy

Tylnej.

Obecnie trwaja prace zwiazane z usuwaniem skutków nawalnych d.eszczy na terenie Gminy.

III. W zakresie zadan inwestycyjnych:

1. Konieczne jest przyznanie dodatkowych srodków finansowych w budzecie gminy na rok

2010 w Dziale 600 Rozdzial 60004 § 6050 w kwocie 50.000,00 zl na wykonanie dokumentacji

technicznej usuniecia kolizji gazociagu z projektowana przebudowa drogi gminnej ulicy Maly Skret

w Ksawerowie oraz wykonanie operatu wodno - prawnego ..Dokumentacja ta jest konieczna celem

uzyskania pozwolenia na budowe zadania pn. "Przebudowa ulicy Maly Skret w Ksawerowie".

2. Gmina posiada aktualne pozwolenie na budowe chodnika przyjezdniowego i budowe



kanalizacji deszczowej w ulicy Zachodniej w Ksawerowie (od ul. Sienkiewicza do Szkoly

Podstawowej i Gimnazjum. Na zadanie to nie ma zarezerwowanych srodków finansowych w

budzecie gminy na rok biezacy.

W roku 2009 wykonano nastepujace prace drogowe

• Opracowanie mapy do celów projektowych i dokumentacji technicznej na ul. Maly Skret

w Ksawerowie oraz przebudowanie ulicy Sienkiewicza - 1.039 tys. zl;

• Wykonanie remontu nawierzchni ulicy Hanki Sawickiej i ulicy Zytniej - 94 tys. zl.

W najgorszym stanie technicznym sa ulice powiatowe, m.in. ul. Wschodnia, ul. Jana Pawla II:

- rozeszla sie nawierzchnia ulic;

- zapadly sie studzienki;

- rowy sa w bardzo zlym stanie;

Dosc duzo wody wylalo przy stawach Stefanskiego. Ciek Gadka powstrzymal przed wylaniem

wody. Na ul. Klonowej doszlo do nalania dwóch posesji, w wyniku nadmiernej ilosci opadów oraz

wylania wody z prywatnego rowu, pomiedzy ul. Klonowa, a ul. Pomorska. Ochotnicza Straz

Pozarna Wola Zaradzynska przez cale dnie zbierala wode z zalanych terenów. Pomoc ze strony

Ochotniczej Strazy Pabianickiej Górka Pabianicka oraz Panstwowej Strazy Pozarnej okazala sie

niezbedna. W naj gorszym stanie sa rowy znajdujace sie na prywatnych posesjach. Niedrozne rowy

skutkuja brakiem odplywu wody z terenu gminy Ksawerów. Nakazy zostaly juz kilkakrotnie

wyslane - bez jakiejkolwiek reakcji. Mieszkancy uwazaja, ze cala winna lezy po stronie gminy.

Mieszkancy nie poczuwaja sie nawet do zrobienia porzadku wokól swojej posesji. Brak jest

wspólpracy, samopomocy ze strony mieszkanców. Mieszkancy nie poczuwaja sie, aby zadbac

nawet o swój teren.

Radny Bogumil Niewiadomy - byl to bardzo trudny okres. Niesluszne oskarzanie gmmy.

Najczestsza jednak przyczyna zalania byly nieudroznione rowy oraz zasypane mostki. Niestety

kazdy widzi jedynie czubek wlasnego nosa.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - mieszkaniec ul. Jana Pawla II bezmyslnie zasypal rów

odprowadzajacy wode, co doprowadzilo do zalania tej ulicy oraz posesji na ul. Jana Pawla II, która

jest droga powiatowa. Niestety do Zespolu Kryzysowego nie mozna bylo sie dodzwonic. Skala

problemu byla duza, a pomoc i zainteresowanie ze strony Powiatu zerowe.

Soltys Bogumila Szczepanska - zaproponowala, aby zakupic pompe dla strazaków, aby pomogli

wypompowac wode z ul. Nowej, ul. Ludowej.



Wójt Gminy Maria Kopczewska - straz dysponuje pompa. Jest jednak róznica pomiedzy

zasysamem z wozu strazackiego, a wybieraniem asenizacyjnym. Niestety pompy, którymi

dysponuje nasza straz, jest niewystarczajaca do wypompowania wody przy tak duzym zalaniu.

Radny Bogumil Niewiadomy - straz dostala bardzo duzo zgloszen. Straz nie bylaby w stanie

zebrac calosci wody z ulicy Nowej.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - skala rozlewiska na ul. Ludowej i ul. Nowej nie byla

wspólmierna z iloscia wody na ul. Handlowej, ul. Jana Pawla II i ul. Klonowej.

Radny Bogumil Niewiadomy - jeden wóz jezdzil i ocenial sytuacje oraz wskazywal miejsca do

pierwszorzednej pomocy.

Radna Maria Wróbel- zapytala czy gmina wydaje pozwolenia na budowe szklarni? Czy kazdy

moze sobie pobudowac szklarnie?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - zadna z gmin nie ma uprawnien. Starostwo Powiatowe wydaje

pozwolenie na budowe szklarni. Gmina wydaje jedynie wypis z planu. Na terenie gminy

Ksawerów znajduje sie kilka samowolnie postawionych na rowie szklarni ( m.in. ul. Lódzka, ul.

Handlowa ).

Radna Maria Wróbel - zapytala czy mozna to uporzadkowac systemowo?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - Starostwo Powiatowe moze to usystemowac na wniosek m.in.

Rady. Nadzór budowlany nad tym pracuje. Czesc zostala juz uporzadkowana. Na dzien dzisiejszy

niekiedy jednak nie da sie nic z tym zrobic np. róg ul. Handlowej i ul. Targowej - budynek

mieszkalny zostal postawiony na rowie, brak szamba.

Radna Maria Wróbel- powiedziala, ze jak mozna bylo dostac pozwolenie?

Zastepca Wójta Rafal Tustanowski - w latach 60-tych byla wieksza samowola.

Radny Stefan Jedraszek - zapytal gdzie odprowadza scieki myjnia?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - myjnia posiada zbiorniki.

Zastepca Wójta Rafal Tustanowski - Ksawerów powstawal jak "dziki zachód".

Wójt Gminy Maria Kopczewska - przy ul. Lódzkiej, naprzeciwko Szrotu - byla to kiedys zupelna

budowlana samowola mieszkanców.

Radny Henryk Nowak - powiedzial, ze strazakom naleza sie wielkie podziekowania za prace jaka

wykonali oraz za swój prywatny czas poswiecony podczas akcji. Wyrazil nadzieje, ze odpowiednie

dzialania zostana podjete w stosunku do osób, którzy nieodpowiednio dokonali remontu

przepustów, co zahamowalo przeplyw wody.

Radny Stefan Jedraszek - powiedzial, ze cala melioracja zostala zniszczona. Rury sa zamulone.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - przy ul. Jana Pawla II : brak konserwacji drogi, rury gazowe,

zamulenie, konary drzew - to skutkuj e zlym odplywem wody. Przyczyna zdarzenia, które mialo

miejsce we wtorek, zwiazane z wylaniem wody, byla niedroznosc przepustu w prywatnych



posesjach. Przy skrzyzowaniu ulic Wschodnia - Nowotki, znajdowal sie kiedys staw. Dzisiaj na

tym miejscu stoja domy, a w zwiazku z tym woda musi miec swoje odejscie. Dodatkowo na tak

duze straty zwiazane z zalaniem miala wplyw tegoroczna zima, która byla bardzo sroga ( duze

opady sniegu ), a takze betonowe plyty polozone na posesjach.

Radna Helena Rusak - zauwazyla, ze kompleksowo udrazniano rowy na terenie gmmy

Ksawerów, zaczynajac od Widzewa, przez Cieka Gadka. Radna zapytala Wójta Gminy czy nie

byloby mozna skierowac odpowiednich pism do mieszkanców ul. Jana Pawla II o zmiane

przepustu?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - gmina Ksawerów nic nie moze nic w tym kierunku zrobic,

poniewaz jest to droga powiatowa. Jedynie mozna wystosowac odpowiednie pismo do Starostwa

Powiatowego. Dopóki nie przeprowadzona zostanie kompleksowa modernizacja i naprawa ul. Jana

Pawla II - taka sytuacja bedzie sie powtarzala. Dla Gminy Ksawerów korzystne byloby posiadanie

swojego radnego w Powiecie.

Zastepca Wójta Rafal Tustanowski - niedroznosc rowów, slaby przepust wody bylo przyczyna

zalania ul. Jana Pawla II.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - kazdy wybudowany przepust wymaga pozwolenia na budowe.

Na ul. Jana Pawla II jest wiele przepustów bez pozwolenia, tzw. samowola.

Radny Stefan Jedraszek - zaproponowal, aby w zastrzec sobie w Powiecie, ze czesc srodków

pienieznych przekazywanych do Powiatu, przekazanych zostanie na "rozwalenie" nielegalnych

przepustów w ul. Jana Pawla.

Ad. 4.

Ilosc umów zawartych z wlascicielami nieruchomosci na odbieranie odpadów komunalnych i

opróznianie zbiorników bezodplywowych, ilosc wywiezionych odpadów stalych i cieklych,

ilosc firm wywozacych odpady stale i ciekle oraz informacja o wprowadzeniu selektywnej

zbiórki u zródla przez przedsiebiorców - w 2009 roku.

W roku 2009; tak jak w poprzednich latach obsluga wlascicieli nieruchomosci w zakresie wywozu

odpadów stalych i nieczystosci cieklych zajmowali sie przedsiebiorcy posiadajacy aktualne

zezwolenie wydane przez wójta gminy na prowadzenie dzialalnosci w zakresie odbierania odpadów

komunalnych od wlascicieli nieruchomosci oraz w zakresie oprózniania zbiorników

bezodplywowych i transportu nieczystosci cieklych z terenu Gminy Ksawerów.

• W zakresie wywozu odpadów komunalnych - teren gminy obslugiwalo dwóch

przedsiebiorców:



"EKO-REGION" Spólka z 0.0. Oddzial w Pabianicach

"REMONDIS" Spólka z o. o. Oddzial w Lodzi

(firma Zaklad Robót Komunalnych wczesniej dzialajaca na naszym terenie nie

dziala juz odrebnie, na poczatku roku 2009 dokonano fuzji dwóch firm tj.

Remondisu i wlasnie ZRK)

Firmy te w roku 2009 wywiozly ogólem z terenu gminy 1394,90 ton odpadów komunalnych.

Oprócz odpadów nie segregowanych zmieszanych wywieziono z terenu gminy równiez 74,94 tony

odpadów zbieranych w sposób selektywny: 28,74 tony odpadów opakowaniowych z tworzyw

sztucznych, 44,16 ton odpadów opakowaniowych ze szkla mieszanego gospodarczego oraz 2,04

opakowan z papieru i tektury.

Z informacji uzyskanych od przedsiebiorców zajmujacych sie odbieraniem odpadów komunalnych

od wlascicieli nieruchomosci wynika, ze na koniec 2009 roku bylo 1515 podpisanych umów na

wywóz odpadów stalych z gospodarstw domowych ( w roku tym zostaly rozwiazane 33 umowy

oraz zostalo zawiazanych 75 umów).

W stosunku do roku poprzedniego ilosc umów w przypadku wykonywania tej uslugi przez

przedsiebiorców wzrosla.

Selektywna zbiórka odpadów u zródla tj. na kazdej posesji nie zostala jeszcze wprowadzona na

terenie Gminy Ksawerów z uwagi na niemoznosc zmiany przedsiebiorcom zezwolen w tym

zakresie spowodowana utrata mocy jednego z aktów prawa miejscowego jakim jest regulamin

utrzymania czystosci i porzadku w gminach. Obecnie nowy regulamin zawierajacy zmiany

dotyczace segregacji zuzytych akumulatorów i baterii, który zostal podjety na sesji w dniu 25 marca

biezacego roku zostal opublikowany 17 maja w Dzienniku Urzedowym Województwa Lódzkiego i
wejdzie w zycie z dniem l czerwca 2010 roku. Niezwlocznie po jego wejsciu w zycie zostana

wydane przedsiebiorcom decyzje zmieniajace i zostanie wprowadzona wsród mieszkanców gminy

selektywna zbiórka odpadów, w sposób okreslony w regulaminie .

• W zakresie oprózniania zbiorników bezodplywowych - teren gminy obslugiwalo pIeCIU

przedsiebiorców:

"Wywóz Nieczystosci Plynnych" Cezary Maczyszyn

"PTV. "Szambelan" Jaroslaw Skiba

"Uslugi Komunalne" Piotr Kret

"Wywóz Nieczystosci Plynnych" Bogumil Subczynski

"Wywóz Nieczystosci Plynnych" Jacek Globinski



Z informacji jakie przedsiebiorcy zajmujacy sie opróznianiem zbiorników bezodplywowych i

transportem nieczystosci cieklych przekazali wójtowi wynika, ze na koniec 2009 roku bylo

podpisanych 512 umów na wywóz nieczystosci cieklych.

Firmy te wywiozly ogólem z terenu gminy 26477 metrów szesciennych nieczystosci cieklych ( w

tym 16277 metrów szesciennych nieczystosci cieklych bytowych).

Radny Zbigniew Pluta - powiedzial, ze trawa skladowana w pojemnikach, po 3 dniach 

wydziela sie ogromny fetor.

Pracownik referatu komunalnego Jolanta Ulanska - zgodnie z wymogami - wywóz smieci, nie

rzadziej niz raz na dwa tygodnie. Podpisanych mamy 1 515 umów na odpady stale - gospodarstwa.

Wspólnota mieszkaniowa zamieszkiwana jest przez wiele rodzin, a umowa na wywóz nieczystosci

podpisana jest jedna, np. jedna umowa obejmuje 90 lokali na ul. Rzepakowej. Jest jednak wiele

gospodarstw, które nie maja podpisanych umów na wywóz nieczystosci.

Ad. 5.

Przewodniczacy Komisji Henryk Nowak - przeczytal radnym oraz soltysom pismo pana Michala

Oginskiego (JOVI- MED Ksawerów, ul. Lódzka 157).

Pismo skierowane do Przewodniczacego Rady Gminy Ksawerów, celem dzierzawy badz

odsprzedazy dzialki 2115 lub j ej czesci - ul. Zachodnia w Ksawerowie.

Teren ten zostanie zagospodarowany na potrzeby powstajacego Osrodka Pielegnacyj no

opiekunczego dla osób starszych ul. Zachodnia 37 w Ksawerowie.

Ad. 6.

Wobec zrealizowania porzadku obrad Przewodniczacy Komisji - Henryk Nowak o godz. 14:50

zamknal posiedzenie Komisji Gospodarki Ochrony Srodowiska i Rolnictwa.

Protokól sporzadzila:

SEKRETARKA

GoLb~~~
Marta Ziólkowska

Zalaczniki:

- Lista obecnosci czlonków Komisji.

- Lista gosci


